



August 12, 2014

VIA EMAIL

To: Autodesk Partners

Re: Notification of Recent U.S. Sanctions

Dear Autodesk Partner,

As you know, Autodesk, Inc. ("Autodesk") is headquartered in the United States. As such, all of its products are subject to U.S. export control regulations. When the U.S. issues trade sanctions against an individual or entity, applicable law prohibits Autodesk and its entire network of global channel partners from selling or licensing Autodesk products and services to that sanctioned party. In some instances, a transaction may take place after obtaining an export license from the appropriate US agency.

The U.S. and the EU have recently sanctioned various Russian and Ukrainian officials and certain entities connected with those individuals. Attached for your review is a current list of the individuals and entities added. Please note that the sanctions may evolve, so this list is subject to change. In addition to the named individuals and entities, the sanctions automatically apply to entities owned or controlled by the sanctioned parties, including subsidiaries, whether or not those entities are themselves named on the sanctions list.

Accordingly, we are writing to remind you that the terms of your Reseller Agreement with Autodesk prohibit you from accepting any future orders from a sanctioned party on behalf of Autodesk. This prohibition applies to all sale or license of Autodesk products, regardless of whether the transaction involves shipment of physical product, electronic download, or fulfillment of an order from existing inventory. In addition, Autodesk must terminate any ongoing relationships with a sanctioned party, including any subscription and/or technical support agreements.



If you have any questions regarding the recent sanctions or your export compliance obligations as an Autodesk channel partner, please let us know.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Annie Goranson', written in a cursive style.

Annie Goranson  
Compliance Counsel.

Attachment (List of sanctioned Russian and Ukrainian officials and entities, as of July 23, 2014)



12 Август 2014 г.

ПО  
ЭЛЕКТРОННОЙ  
ПОЧТЕ

Для: Autodesk партнеры

Уведомление о недавних санкциях США

Уважаемый Autodesk Партнер,

Как Вы знаете, Autodesk, Inc. ("Autodesk") является компанией, головной офис которой находится в США. Вся продукция компании Autodesk подпадает под действие правил США о контроле над экспортом. В том случае, если США вводит торговые санкции в отношении отдельного лица или субъекта, действующее законодательство запрещает Autodesk и всем организациям, входящим в ее глобальную сеть партнеров, продавать или предоставлять лицензии на продукцию или услуги стороне, на которую были наложены санкции. В некоторых случаях, возможно совершение поставки после получения экспортной лицензии от соответствующего органа США.

Недавно США и Европейский союз ввели экспортные санкции в отношении некоторых российских и украинских должностных лиц и связанных с ними организаций. Направляем Вам список указанных лиц и организаций. Обращаем Ваше внимание на то, что санкции могут измениться, поэтому в данный список могут быть внесены изменения. Кроме того, санкции автоматически распространяются на лиц и организации, принадлежащие или контролируемые лицами и организациями, на которые наложены санкции, в том числе на все дочерние компании, независимо от того, указаны ли они в списке непосредственно.

Соответственно, мы хотели бы напомнить Вам о том, что условия Вашего договора с Autodesk запрещают принимать заказы от сторон, на которые наложены санкции США. Этот запрет касается продажи или лицензирования всей продукции Autodesk, независимо от того, представляет ли собой операция отправку товара в материальном виде, загрузку в электронном виде или заказ из имеющихся товарных запасов. Кроме того, Autodesk должен прекратить все отношения со стороной, в отношении которой были приняты санкции, в том числе, соглашения о подписке и/или соглашения об оказании технической поддержки.

Если у Вас есть какие-либо вопросы о недавно принятых санкциях или об



обязательствах Вашей организации по соблюдению экспортных ограничений, вытекающих из статуса партнера Autodesk, пожалуйста, сообщите нам об этом.

С уважением,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Enni Goranson'.

Энни Горансон,  
Советник по соблюдению законодательства.

Приложение (Список российских и украинских должностных лиц, в отношении которых введены санкции по состоянию на 23 июля 2014 г.)

Ukraine-related sanctions (US and EU)

Last updated: July 23, 2014

**UNITED STATES**

**Treasury Department - Specially Designated Nationals List**

AKSENOV, Sergei (a.k.a. AKSYONOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey; a.k.a. AKSYONOV, Sergey Valeryevich; a.k.a. AKSYONOV, Sergiy; a.k.a. AKSYONOV, Serhiy Valeryevich); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

AKSYONOV, Sergei (a.k.a. AKSENOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey; a.k.a. AKSYONOV, Sergey Valeryevich; a.k.a. AKSYONOV, Sergiy; a.k.a. AKSYONOV, Serhiy Valeryevich); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

AKSYONOV, Sergey (a.k.a. AKSENOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey Valeryevich; a.k.a. AKSYONOV, Sergiy; a.k.a. AKSYONOV, Serhiy Valeryevich); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

AKSYONOV, Sergey Valeryevich (a.k.a. AKSENOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey; a.k.a. AKSYONOV, Sergiy; a.k.a. AKSYONOV, Serhiy Valeryevich); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

AKSYONOV, Sergiy (a.k.a. AKSENOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey; a.k.a. AKSYONOV, Sergey Valeryevich; a.k.a. AKSYONOV, Serhiy Valeryevich); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

AKSYONOV, Serhiy Valeryevich (a.k.a. AKSENOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergei; a.k.a. AKSYONOV, Sergey; a.k.a. AKSYONOV, Sergey Valeryevich; a.k.a. AKSYONOV, Sergiy); DOB 26 Nov 1972; POB Balti, Moldova (individual) [UKRAINE].

BOLOTOV, Valeri (a.k.a. BOLOTOV, Valeriy; a.k.a. BOLOTOV, Valery); DOB 1970; alt. DOB 1971 (individual) [UKRAINE].

BOLOTOV, Valeriy (a.k.a. BOLOTOV, Valeri; a.k.a. BOLOTOV, Valery); DOB 1970; alt. DOB 1971 (individual) [UKRAINE].

BOLOTOV, Valery (a.k.a. BOLOTOV, Valeri; a.k.a. BOLOTOV, Valeriy); DOB 1970; alt. DOB 1971 (individual) [UKRAINE].

BORODAI, Aleksandr (a.k.a. BORODAI, Alexander); DOB 25 Jul 1972; nationality Russia (individual) [UKRAINE].

BORODAI, Alexander (a.k.a. BORODAI, Aleksandr); DOB 25 Jul 1972; nationality Russia (individual) [UKRAINE].

CHALIY, Aleksei (a.k.a. CHALIY, Aleksei Mikhailovich; a.k.a. CHALIY, Aleksei Mikhailovich; a.k.a. CHALIY, Aleksey Mikhailovich; a.k.a. CHALIY, Aleksey Mykhaylovych; a.k.a. CHALIY, Alexei; a.k.a. CHALIY, Mikhailovich Oleksiy; a.k.a. CHALY, Aleksey Mikhailovich; a.k.a. CHALY, Alexei; a.k.a. CHALYI, Aleksei; a.k.a. CHALYI, Aleksiy); DOB 13 Jun 1961; POB Sevastopol, Ukraine; Mayor of Sevastopol; Chairman of the Coordination Council for the Establishment of the Sevastopol Municipal Administration (individual) [UKRAINE].

CHALIY, Aleksei Mikhailovich (a.k.a. CHALIY, Aleksei; a.k.a. CHALIY, Aleksei Mikhailovich; a.k.a. CHALIY, Aleksey Mikhailovich; a.k.a. CHALIY, Aleksey Mykhaylovych; a.k.a. CHALIY, Alexei; a.k.a. CHALIY, Mikhailovich Oleksiy; a.k.a. CHALY, Aleksey Mikhailovich; a.k.a. CHALY, Alexei; a.k.a. CHALYI, Aleksei; a.k.a. CHALYI, Aleksiy); DOB 13 Jun 1961; POB Sevastopol, Ukraine; Mayor of Sevastopol; Chairman of the Coordination Council for the Establishment of the Sevastopol Municipal Administration (individual) [UKRAINE].



